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PROTOKÓŁ nr LXVI 

z obrad LXVI nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Komańcza VIII kadencji, 

odbytej w dniu 19 grudnia 2023 r. 

 

Przed rozpoczęciem obrad Przewodniczący RG Adam Pasiniewicz poinformował obecnych, że obrady Rady 

Gminy są utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad będą udostępniane  

w Biuletynie Informacji Publicznej na stronie internetowej Gminy. Obowiązek nagrywania obrazu i dźwięku 

wynika z art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym. Przetwarzanie danych osobowych, w tym wizerunku jest 

dopuszczalne, gdyż jest niezbędne do wypełniania obowiązku prawnego ciążącego na administratorze – art. 6 ust 

1 lit. C ogólnego rozporządzenia o ochronie danych (RODO). Udział w publicznej sesji Rady Gminy Komańcza 

jest równoznaczny z wyrażeniem zgody na rozpowszechnianie wizerunku utrwalonego podczas obrad. 

 

Obrady LXVI sesji Rady Gminy Komańcza otworzył oraz im przewodniczył Adam Pasiniewicz 

– Przewodniczący Rady Gminy Komańcza. 

Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy przywitał obecnych.  

W sesji uczestniczyli Radni oraz zaproszeni goście zgodnie z listami obecności stanowiącymi 

załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady Gminy w oparciu o listę obecności (obecnych 14 Radnych) stwierdził, 

że podejmowane uchwały i wypracowane wnioski będą w pełni prawomocne. 

Radni obecni:     

1. Dąbrowska Halina    

2. Dołżycki Jarosław  

3. Duda Anna  

4. Farbaniec Jan        

5. Hnat Kazimierz  

6. Kopylec Włodzimierz   

7. Kurinka Paweł     

8. Milasz Wiesław    

9. Mokrzycka Joanna     

10. Orzechowski Roman 

11. Pasiniewicz Adam  

12. Perun Andrzej  

13. Piechocki Robert  

14. Trzaska Piotr 

 

Radni nieobecni: 

1. Jarosz Joanna  

 

 

Ad. 3 

Kolejny punkt porządku obrad to przyjęcie porządku obrad sesji. 

Przewodniczący RG Adam Pasiniewicz poprosił o wyjaśnienie powodów zwołania sesji 

nadzwyczajnej. 

Wójt Roman Bzdyk  pokrótce wyjaśnił powód zwołania sesji – inwestycje. Poprosił  

o wprowadzenie do porządku obrad sesji projektów uchwał w sprawie: 
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• zmian w uchwale budżetowej na 2023 rok, 

• wyrażenia zgody na odpłatne nabycie na rzecz Gminy Komańcza nieruchomości 

stanowiących własność osób fizycznych. 

 

Przewodniczący RG Adam Pasiniewicz przeprowadził głosowanie w sprawie przyjęcia 

porządku obrad wraz ze zmianami. 

Porządek obrad wraz ze zmianami został przyjęty 14 głosami „za” (głosowanie stanowi zał. nr 

2 do protokołu). 

 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji, 

tj.: Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na 2024 rok (zał. nr 3  

do protokołu). 

Skarbnik Katarzyna Rzepka pokrótce przedstawiła projekt uchwały. 

Z braku pytań Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 

zobowiązania na 2024 rok i poddał go pod głosowanie (załącznik nr 4 do protokołu).  

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za”. 

Uchwała Nr LXVI/510/2023 

 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji, 

tj.: Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej  na 2023 rok (zał. nr 5 do 

protokołu). 

Skarbnik Katarzyna Rzepka pokrótce przedstawiła projekt uchwały. 

Z braku pytań Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie zmian  

w uchwale budżetowej  na 2023 rok i poddał go pod głosowanie (załącznik nr 6 do protokołu).  

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za”. 

Uchwała Nr LXVI/511/2023 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji, 

tj.: Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Komańcza 

(zał. nr 7 do protokołu). 

Skarbnik Katarzyna Rzepka pokrótce przedstawiła projekt uchwały. 

Z braku pytań Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie zmian  

w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Komańcza i poddał go pod głosowanie (załącznik 

nr 8 do protokołu).  

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za”. 



3 

 

3 

 

Uchwała Nr LXVI/512/2023 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji, 

tj.: Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze 

bezprzetargowej nieruchomości stanowiących własność Gminy Komańcza (zał. nr 9 do 

protokołu). 

Wójt Roman Bzdyk pokrótce przedstawił projekt uchwały. 

Radny Jarosław Dołżycki zgłosił poprawkę do projektu uchwały polegającą na zmianie w par. 

1 projektu uchwały liczby lat dzierżawy – z 29 lat na 4 lata. 

Z braku pytań Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na wydzierżawienie w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Komańcza i poddał go pod głosowanie (załącznik nr 10 do protokołu).  

W wyniku głosowania uchwała wraz ze zmianą została podjęta 13 głosami „za”, przy 1 głosie 

„przeciw”. 

Uchwała Nr LXVI/513/2023 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji, 

tj.: Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Sołectwa 

Rzepedź nad Osławicą w sprawie zmiany Statutu Sołectwa (zał. nr 11 do protokołu). 

Wójt Roman Bzdyk pokrótce przedstawił projekt uchwały. 

Z braku pytań Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie 

przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Sołectwa Rzepedź nad Osławicą w sprawie 

zmiany Statutu Sołectwa i poddał go pod głosowanie (załącznik nr 12 do protokołu).  

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za”. 

Uchwała Nr LXVI/514/2023 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji, 

tj.: Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przejęcia dzwonu z dawnej cerkwi 

greckokatolickiej pw. św. Mikołaja w Maniowie, odnalezionego w dniu 8 listopada 2023 r.  

przez Muzeum Budownictwa Ludowego w Sanoku (zał. nr 13 do protokołu). 

Radny Jarosław Dołżycki zaproponował zmianę tytułu uchwały. Wyraził zdanie, że dzwon 

powinien pozostać w Gminie Komańcza, był znowu w cerkwi i służył mieszka mieszkańcom. 

Radny Piotr Trzaska również wyraził opinię, że dzwon powinien służyć mieszkańcom. 

Ks. Andrzej Żuraw przypomniał o dzwonie znalezionym w Balnicy, o którego zabiegał, aby 

wrócił do Gminy. Aktualnie jest on w Muzeum. Ks. Żuraw wypowiedział się na temat obecnie 

odnalezionego dzwonu w Maniowie – jest on rzeczą tutejszej społeczności. 

Radna Halina Dąbrowska powiedziała, że będziemy się starać, żeby dzwon pozostał tutaj.  
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Sołtys Sołectwa Radoszyce Miron Krysyna oraz Radny Andrzej Perun również wyrazili taką 

samą opinię.  

Sekretarz Gminy Marian Kurasz wyjaśnił, że dzwon został przekazany zgodnie z wszelkimi 

procedurami. Muzeum spełnia bardzo ważną rolę – dzięki niemu wiele eksponatów zostało 

uratowanych.  

Radny Piotr Trzaska powiedział, że zabytki które były zniszczone zostały uratowane przez 

Skansen i nikt temu nie zaprzecza. Natomiast w tej chwili mamy spadkobiercę, miejsce gdzie 

dzwon może być. Nikt nie ujmuje Skansenowi jego zasług.  

Przewodniczący RG Adam Pasiniewicz również podkreślił, że Muzeum ma swoje zasługi. 

Obecnie są osoby, które chcą zadbać o odnaleziony dzwon. Będziemy mieli miejsce, aby 

przyjąć ten dzwon zgodnie ze wszelkimi zasadami, które teraz obowiązują Muzeum.  

Sekretarz Gminy Marian Kurasz wyjaśnił, że jeśli dzwon stanie się własnością Muzeum, wtedy 

Muzeum będzie mogło przekazać w depozyt.  

Wywiązała się dalsza dyskusja na powyższy temat. 

Po dyskusji Przewodniczący RG ogłosił przerwę w celu doprecyzowania zmian w projekcie 

uchwały. 

 

Przerwa:  

9:50 – 10:10 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy zgłosił poprawki do projektu uchwały: 

Tytuł uchwały otrzymuje brzmienie: „w sprawie przejęcia dzwonu z dawnej cerkwi 

greckokatolickiej pw. św. Mikołaja w Maniowie odnalezionego w dniu 8.11.2023r. przez 

Muzeum Budownictwa Ludowego w Sanoku.” 

 

Par. 1 otrzymuje brzmienie: „Wyraża się wolę przejęcia dzwonu z dawnej cerkwi 

greckokatolickiej pw. św. Mikołaja w Maniowie odnalezionego w dniu 8.11.2023r. przez 

Muzeum Budownictwa Ludowego w Sanoku.” 

Z braku pytań Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

woli przejęcia dzwonu z dawnej cerkwi greckokatolickiej pw. św. Mikołaja w Maniowie, 

odnalezionego w dniu 8 listopada 2023 r. przez Muzeum Budownictwa Ludowego w Sanoku 

i poddał go pod głosowanie (załącznik nr 14 do protokołu).  

W wyniku głosowania uchwała wraz ze zmianami została podjęta 14 głosami „za”. 

Uchwała Nr LXVI/515/2023 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji, 

tj.: Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2023 rok  (zał. nr 15 do 

protokołu). 

Skarbnik Katarzyna Rzepka pokrótce przedstawiła projekt uchwały. 

Z braku pytań Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie zmian  

w uchwale budżetowej na 2023 rok  i poddał go pod głosowanie (załącznik nr 16 do protokołu).  
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W wyniku głosowania uchwała została podjęta przy 14 głosach „za”. 

Uchwała Nr LXVI/516/2023 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad sesji, 

tj.: Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie na rzecz Gminy 

Komańcza nieruchomości  stanowiących własność osób fizycznych (zał. nr 17 do protokołu). 

Wójt Roman Bzdyk pokrótce przedstawił projekt uchwały wykonanie parkingu przy kościele  

w Czystogarbie. 

Z braku pytań Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na odpłatne nabycie na rzecz Gminy Komańcza nieruchomości  stanowiących własność 

osób fizycznych i poddał go pod głosowanie (załącznik nr 18 do protokołu).  

W wyniku głosowania uchwała została podjęta przy 12 głosach „za” i 2 „wstrzymujących 

się”. 

Uchwała Nr LXVI/517/2023 

 

Ad. 12 

Zamknięcie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady LXVI nadzwyczajnej sesji Rady Gminy 

Komańcza VIII Kadencji. 

Czas trwania:  

09:00-10:20 

 

Protokołowała: 

Inspektor 

Edyta Opar 
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